

文藻外語大學「微電影與虛擬設計融合微學分學程」實施要點

Guidelines for Micro Degree Program in Integration of Micro Movie and Virtual Design of Wenzao Ursuline University of Languages

民國 109 年 5 月 12 日校課程會議通過
Approved at the University Curriculum Meeting on May 12, 2020
民國 109 年 5 月 26 日教務會議通過
Approved at the Academic Affairs Meeting on May 26, 2020

一、學程名稱：微電影與虛擬設計融合微學分學程

1. Program Name: Micro Degree Program in Integration of Micro Movie and Virtual Design

二、學程規劃單位：傳播藝術系、數位內容應用與管理系。

2. Organized by: Department of Communication Arts and Department of Digital Content Application and Management

三、學程負責單位：傳播藝術系

3. Responsible Unit: Department of Communication Arts

四、成立宗旨：

為開創微電影形式，培養學生影片創作及虛擬設計的技能，期使學生透過本跨領域(微)學程的修習，增進真實與虛擬融合之專業知識，有能力完成特攝技術微電影作品。

4. Purpose:

This Program is established to develop students' skills in micro movie making and virtual design, as well as to improve their professional knowledge of integrating real-world and virtual elements, in order to produce micro movies with special effects.

五、申請修讀資格：本校大學部四年制二年級、二年制三年級以上學生得於最高修業年級之第一學期結束前（不包含延長修業年限）。

5. Eligibility: Second-year students or above studying in 4-year programs and first-year students or above studying in 2-year programs are qualified to apply for this Program by the end of the fall semester in the final year of their studies (excluding the maximum extension period of study).

六、學分規定：本學程修習學分為 10 學分。

6. Credit Requirements: 10 credits shall be earned in completing this Program.

七、申請程序：依教務處公告時間上網填寫學程申請書。

7. Application Procedure: Fill out the application online within the period specified by the Office of Academic Affairs.

八、審核程序：

(一) 資格審核：學程負責單位於學生畢業前進行學程修畢資格審核。

(二) 證書核發：註冊組依學程負責單位審核結果，簽請教務長同意後，由本校授予「虛擬設計與微電影創作微學分學程」證書。

8. Review Procedure:

(1) Eligibility Review: The responsible unit verifies the completion of program requirements prior to graduation.

(2) Certificate Issuance: Wenzao will grant a certificate of Micro Degree Program in Integration of Micro Movie and Virtual Design after the Registration Section obtains the approval and

signature of the Dean of Academic Affairs based on the result of an eligibility review.

九、學程負責單位聯絡處：傳播藝術系系務助理 分機 6502。

9. Contact Person: Assistant to the Department of Communication Arts; Extension: 6502.

十、學程課程學分表

10. Program Credit Table

109學年度第1學期起申請適用

Applicable to applications submitted from the fall semester of the 2020 academic year

屬性 Type	課程名稱 Course Name	學分數 Credits	上課時 數 Hours	開課年級 (學期) Year Taught (Semester)	開課單位 Offered by
必修 Required	微電影創作(一) Micro Movie Making (1)	3	3	2(下) 2(Spring)	傳播藝術系 Department of Communication Arts
必修 Required	微電影創作(二) Micro Movie Making (2)	3	3	3(上) 3(Fall)	傳播藝術系 Department of Communication Arts
必修 Required	「虛擬教材與應用開發 實務(一)」 Application and Development of Virtual Teaching Materials (1)	2	2	3(下) 3(Spring)	數位內容應用與 管理系 Department of Digital Content Application and Management
必修 Required	「虛擬教材與應用開發 實務(二)」 Application and Development of Virtual Teaching Materials (2)	2	2	4(上) 4(Fall)	數位內容應用與 管理系 Department of Digital Content Application and Management